
Egna minnesaneckningar från KPR 230417. Det kommer protokoll senare. 
antecknat av Stefan. 

1. Till att justera dagens protokoll valdes Stefan Lönn. 

2. Information om samhällsplanering, Hans Gylow har varit samhällsplaneringschef 
sedan 2011. 
Fick starta med frågan om varför kommunen har sagt upp arrendeavtalen på boule- 
banorna i bl a Hudiksvall och Friggesund. Han var ej helt säker, men Hudiksvalls 
kommunfullmäktige har tagit beslut om en ny arrendepolicy, som skall gälla alla 
arrendatorer, det skall göra det enklare, lättare, tydligare och mer rättvist. 
Inger Ahlgren har gjort väldigt många försök att få kontakt med kommunen enligt 
uppsägningsbrevet utan att få något svar, mer än autosvar att de skall återkomma. 
 
Hans informerade om de vindkraftsparker som kan bli aktuella: 
Tigerberget, nära Skån, det är Holmen Energi som planerar 38 verk som skall vara 
300 m höga, alla placerade inom Holmens mark 36 km2. 1 TWhår 
 
Gretas klackar, Svea vind (hav) 7 km öst om Agö fyr 169 km2 med 103 verk  
350 m höga. 7,5 TWh/år 
 
Eystrasalt (hav) utanför den ekonomiska gränsen, 949 km2 med 256 verk 
370 m höga. 15 TWh/år 
 
Bothnia Ofshore Lambda (hav) utanför den ekonomiska gränsen, 323 km2 med 93 
verk 350 m höga. 6 TWh/år 
 
Sylen (hav) utanför den ekonomiska gränsen, 524 km2 med 347 verk 350 m höga.  
34 TWh/år 
 
Hans fortsatte med att prata befolkningsstatisik och åldersfördelning. Äldregruppen 
blir fler i förhållande till den yrkesverksamma gruppen, det föds för lite barn i vår 
kommun. 
 
Vad har kommunen för mark för boende framöver: 
Äldreboende, Björkberg pågår 96 platser, Trygghetsboende 12 platser, Delsbo lite 
osäkert  hur mångaoch var, Kattvikskajen de som bor där trivs, verkar bra. 
Markområden för privata bostäder, Maln småhustomter, Forsa Bergnäset, norr om 
Östra skolan planeras för radhus med hyresrätt.



3. Information om äldreomsorgens verksamhet. Elin Ljung, verksamhetschef sedan 
december. Hon skulle även lämna svar på frågan om värdighetsgarantin för boenden 
från förra mötet. Ett värdigt liv hela livet är mycket viktigt att de som bor sina sista år 
på boendet och deras anhöriga, skall känna värdighet och social samvaro. Det har 
tidigare funnits verksamhetsledare på boendena som har försvunnit, har kommit 
igång på något boende. 
Här finns det mer att göra, ett stort bekymmer är att man inte har bemanning nog att 
fylla alla tjänster, det är inte en fråga om pengar utan om att det inte går att få tag i 
personal. 
Man jobbar även med att behålla den personal som finns, man har ett inriktningsmål 
som även täcker in arbetsmiljö och kvalitet, man har sökt medel för “ett hållbart 
arbetsliv” för att kunna få full lön men jobbar mindre. Delade turer, man har sökt 
medel för att kunna prova Söderhamnsmodellen, den bygger på frivillighet. 
 
Det är många medarbetare som drar ett stort lass och det händer att man i vissa fall 
med hög belastning plockar bort den “sociala samvaron”. 
 
Särskilt boende, fråga om det finns någonstans där man kan se var och vad som är 
ledigt. Särskilt boende är en insats som man söker och som man blir beviljad om det 
behövs för att få en skälig levnadsnivå, man kan inte välja boende, men man kan 
tacka nej. När man har fått ett boende kan man ställa sig i kö till ett annat boende. 
 
Det är viktigt att man försöker att planera sin ålderdom och boende och hur ser det ut 
om man blir ensam. SKPF har gjort en rapport om ofrivillig ensamhet för att 
motverka den bör man ha hälsosamtal och anhörigträffar, viktigt att det finns ett 
Anhörigcentrum, där är Jonas Stens chef sen två veckor, han har även Hela Livet.

4. Presentation Lena Högback, ny kommundirektör hon ersätter Bengt Friberg. 
Hon och hennes man var turister i Hudiksvall för fyra år sedan, då tänkte hon att här i 
Hudiksvall skall jag leva och bo. Hon är 57 år och kommer från Sideby i Österbotten. 
Hon har jobbat mycket med organisation och ledarskap och har en magister i 
pedagogik?, hon har bl a varit rektor, skolchef och enhetschef på skolinspektionen. 
Viktigt med ledarskap och att andra ledare i organisationen vågar var ledare.

5. Information från Social och omsorgsnämnden om aktuella fågor.  
Ann-Sofie Åhs Bodin. Hon inledde med några ppt bilder och en genomgång av 
äldreboenden i jämförelse med andra jämförbara kommuner.  
Andel 80+ i boende, Hudiksvall 14.1%, Gävle 13,5%, Bollnäs 7,8%, Ljusdal 11,3%, 
Söderhamn 11,5%.  
Kostnaden för säbo kr/inv 80+, Hudiksvall 162 671kr, Gävle 161 103kr, Bollnäs 103 
485kr,  Ljusdal 145 309kr, Söderhamn 167 768kr.  
Andelen av kommunens boendeplatser som är demensplatser, Hudiksvall 15%, Gävle 



52%, Bollnäs saknades, Ljusdal saknades, Söderhamn 56%. 
Antal platser per 1000 invånare, Hudiksvall 14,08, Gävle 11,49, Bollnäs ingen uppgift, 
Ljusdal ingen uppgift, Söderhamn 12,56. 
(jag vet inte riktigt vad ppt bilderna skulle visa, alla orter på bilderna har jag inte tagit 
med) 
 
Aktuellt inom SOM. Det är 1800 medarbetare i orgaisationen. 
 
Man har ett inriktningsbeslut från kommunledningen som gäller Kvalitet, Arbetsmiljö 
och Ekonomi. 
 
Biståndsbedömda trygghetsboenden. Det finns en ny socialtjänstlag - mer 
biståndslösa insatser. 
 
Första linjens socialtjänst. Möta medborgarna på utsatta områden 
 
Kompetensförsörjning. Problem med att få tag i personal, gäller inte bara 
kommunen, lika för privata företag. Ta hand om personalen, hur - alla enheter skall ta 
fram vad som är viktigt och vilka önskemål som finns.  
 
Kommentar/fråga från Ulf Sundh angående garantier för de som lever sin sista tid på 
boende och att det behövs mer pengar för att uppfylla garantierna och minska 
ensamheten. 
Svar att hon inte kan svara nu, men man har fått igenom efter förhandling med facket 
att man kan anställa servicebiträden. Det är viktigt med brukarråd och anhörigträffar. 
 
Självbestämmande och intigritet gäller även fast man blir äldre och det råder 
sekretess mellan brukare och anhöriga, man har inte rätt att per automatik veta allt 
om den anhöriga. Socialtjänsten måste få en fullmakt, där brukaren har skrivit att de 
kan bryta sekretessen till NN. 

6. Övriga frågor 
Val av vice ordförande, skjuts till nästa möte.


